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DAGSORDEN / REFERAT 
 
 
Mødedato: 

 
16. maj 2023 

 
Mødetidspunkt: 

 
Kl. 10:00 – 15:24 

 
Mødested: 

 
Billund lufthavn, Passagerterminalen 10, 7190 Billund 

 
Deltagere: 

 
Jørn Rise, Allan Christensen, Kim Andersen, Henrik Michaelsen, 
Simon Larsen, Jørn Laursen & Adnan Feim 

 
Afbud: 

 
 

 
Referent: 

 
Allan 

 
DAGSORDEN: 
 

1. Velkomst (fast punkt) 

Kim bød velkommen 

 

2. Godkendelse af dagsorden (fast punkt) 

Dagsordenen blev godkendt 

 

3. Opfølgning på referat fra seneste møde (fast punkt) 

Opsamling APV/MTU og LE 2013 – Taget op på SU 27/3 – Udklip nedenfor: 

SU drøftede oversigten over handleplaner, der er er udarbejdet i de enkelte enheder på 
baggrund af resultaterne af APV/MTU 2023. SU drøftede derudover retningslinjerne for 
resultaterne af LE, hvor Toldstyrelsen følger de koncernfælles retningslinjer, hvorfor resul-
taterne ikke deles med TR. Det er op til de enkelte ledere, om de ønsker at dele egne resul-
tater. Medarbejdersiden anmodede om gennemsigtighed om den samlede lederevaluering 
ud fra besvarelserne i 2019 og 2022 til brug for løbende dialog om trivsel. Det blev beslut-
tet at undersøge, om der af LE resultaterne kan trækkes et overordnet billede ud til drøf-
telse i SU. 

Arbejdstid – Taget op på SU 27/3 – Udklip nedenfor: 

For at sikre ensartede retningslinjer, både ift. tjenestetidsplanlægning, brug af TJFR, til-
kald og rådighedstjeneste samt mertid og tidsregistrering, arbejdes der på at nedsætte en 
arbejdsgruppe, som skal afdække, om der er behov for en evt. lokalaftale for tjenestetid i 
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Toldstyrelsen. Der undersøges derudover, hvad der er af muligheder systemmæssigt til at 
understøtte opgaven. Sagen drøftes yderligere i direktionen i april, og SU vil blive oriente-
ret om den videre proces. 

Blå blink - Taget op på SU 27/3 – Udklip nedenfor: 

Mulighed for anvendelse af blå blink er for nuværende lukket ned, idet departementet har 
vurderet, at sagen ikke videreføres. Det blev bemærket, at sikkerheden, som altid, fortsat 
skal være i fokus. Medarbejdersiden opfordrede til, at der sker en udmelding til de medar-
bejderne, som afventer svar. 

SIOC - Taget op på SU 27/3 – Udklip nedenfor: 

Arbejdsgruppen har udarbejdet et katalog med ønsker og forslag til et Situations- og Ope-
rationscenter. Alle input sorteres og inddeles i tre faser, efter hvad der er behov for på hhv. 
kort og længere sigt. Sagen vil blive drøftet i direktionen i april. Der er fortsat ikke truffet 
beslutning om, om SIOC skal etableres. 

Medarbejdersiden opfordrede til, at status kommunikeres til medarbejderne, og at SU lø-
bende orienteres, hvilket blev taget til efterretning. 

 

4. Tillægsforhandlinger 2023 – Opsamling - Evaluering etc. 

Toldudvalget drøftede de netop overståede tillægsforhandlinger og kom bl.a. ind på  

 Det samlede resultat for varige tillæg, engangstillæg, honorering for merar-
bejde og udnævnelser. 

 Evaluering: Der er samlet sammen til evaluering i HSU Told og DTS’ hovedbe-
styrelse. 

 Opfølgningssamtale med personalelederen. 
 

Ud af 172 modtagne indstillingsskemaer/anbefalinger af kollegaer (130 sidste år), så 
var der desværre 18 som ikke fik noget tillæg (12 sidste år) – Via forhandling (ledel-
sens og vores input) er resultatet for DTS, at 62 fik et varigt tillæg (58 sidste år), 111 
fik et engangsvederlag (94 sidste år) – 7 kollegaer fik både et varigt og engangs - Og 
27 udnævnelser (18 sidste år) – Dvs. at ud af 227 DTS medlemmer fik 166 en form for 
tillæg, hvilket jo egentlig er meget flot (omkring 73% - 65% sidste år) – HUSK at der 
er mulighed for én OPFØLGNINGSSAMTALE med ens leder, hvis man ikke lige er helt 
tilfreds med resultatet af årets tillægsforhandling – Her kan man få en snak om krav 
og forventninger, og hvad der i fald, så skal til for at kunne komme i betragtning til et 
tillæg ved næste års lønforhandlinger…… Vi opfordre klart til at man tager én opfølg-
ningssamtale, hvis der er noget som der skal afklares  

 

5. EUTK 2023 STATUS  

Toldudvalget drøftede udviklingen af EUTK og kom omkring følgende: 

 Ledelsens store fokus og vigtigheden af at nå i mål. 
 Økonomien omkring udvikling af systemet – det bliver dyrere end beregnet.  
 Hvordan håndteres det i Sverige? Er der evt. noget at hente ved at søge spar-

ring hos svenskerne? 
 EUTK-systemets funktionalitet og i den forbindelse ressourcebehovet til at ar-

bejde i systemet 
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6. Toldakademiet / Kompetenceudvikling etc. 

Under punktet drøftedes formen for undervisning i Toldakademiet samt metodefrihed. 
Endvidere kom udvalget ind på struktureret og kompetencegivende efteruddannelse og 
videreuddannelse.  

 

7. Proces organisation i Toldstyrelsen 

Toldudvalget drøftede Procesorganisationen, der er i et vadested og afventer ledelsens 
godkendelse/justering – måske skal processerne revideres endnu engang inden man 
når det endelige resultat. Endvidere kom udvalget ind på funktionstillæg til procesejere 
(Afventer afklaring for Fagkonsulenterne). 

Taget op på SU 27/3 – Udklip nedenfor: 

Tidsplanen er blevet revideret for at give procesejerne mere tid i deres nye roller. Der ar-
bejdes på kortlægning af proceslandskabet samt klare rollebeskrivelser. Det forventes, at et 
færdigt proceslandskab kan forelægges direktionen inden længe. Medarbejdersiden opfor-
drede til, at der arbejdes med beslutningsvejene og bemærkede derudover, at honorering af 
fagkonsulenter som procesejere skal genbesøges i april. 

 

8. 2023…… Fokusområder / Arbejdsform etc. 

Punktet blev udsat til næste møde  

 

9. Bordet rundt (fast punkt) 
 
 
Under bordet rundt kom udvalget omkring følgende emner 
 

 Minimumsbemanding i sommerferieperioden. 
 Økonomien i Toldstyrelsen (Teknisk ansættelsesstop)?  
 Intern administration i Toldstyrelsen.  
 Kvalitet i opgaverne. Det bliver måske et tema i fremtiden – følger vores afgø-

relser lovene? 
 OK24 er et tema på HB-mødet den 17. maj. Hvilke ønsker er der fra Told? 
 Kontroletape 4 – Told er nævnt, men vi kender endnu ikke detaljerne – Rygtet 

går på 37 ekstra årsværk…. 
 

10. Synlighed og kommunikation (fast punkt) 

Toldudvalgets nyhedsbreve 
Efter hvert møde i DTS Toldudvalg udsendes der nyhedsbrev via mail til alle DTS med 
lemmer i Toldstyrelsen. Er der medlemmer, der ved en fejl ikke har modtaget disse ny-
hedsbreve, så giv venligst en tilbagemelding til udvalgets formand Kim Andersen. 

Toldledelsens nyhedsbreve 
Toldledelsen udsender løbende nyhedsbreve til alle medarbejdere i Toldstyrelsen (pri-
mært via artikler på nettet). Når nyhedsbrevene modtages, bliver de indarbejdet i 
Toldudvalgets nyhedsbrev, som videresendes til DTS sekretariat, der sørger for at vi-
deresende til samtlige DTS-tillidsrepræsentanter til orientering.  
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DTS Hjemmeside 

DTS-hjemmeside opdateres løbende med referater fra DTS Toldudvalgs møder. 

DTS Bladet Dansk Told & Skat 
DTS Toldudvalg kan løbende indsende artikler, indlæg mv. til optagelse i DTS-bladet 
Dansk Told & Skat. 

Andet 

Toldudvalget giver løbende høringssvar på ændringer af lovgivningen. 

11. Eventuelt, herunder nyt møde 

Eventuelt 

DTS medlemmerne i Billund var inviteret til at mødes med Toldudvalget, og samtlige 
medlemmer kom, og der blev drøftet arbejdstid/tørner, kompetenceudvikling, pensi-
onsmøder, overenskomstforhandlinger og krav/input, PULS/Løn etc. 

Nyt møde 
Toldudvalgsmøde: 21/8 (Køge), 2/11 (Padborg) & 27/11 (Codanhus) 
Note: SU: 8/6, 29/9, 14/12 
SU-Dialogmøde: 10/5, 31/8, 3/11 
NTO: 8/6 (Teams), og 2/10-4/10 (Island) 
 

 
 
 


